
Zasadnutie Výboru SSO 19.4.2024, Bratislava 

 

Prítomní: Výbor SSO: Pavel Doležal, Milan Profant, Tibor Barta, Marián Sičák, Marián Kováč, , 

Miroslav Tedla, Dagmar Volmutová 

Sekretariát výboru SSO: p.Hubková – neprítomná 

Dozorná Rada : Katarína Obtulovičová, Igor Hriseňko, Patrik Štefanička 

Sekcie SSO: Iveta Csekesová, Diana Horvát Hriseňková, Mária Šišková, Zuzana Kabátová  

Neprítomní ospravedlnení členovia výboru: Juraj Klačanský, Richard Kulich 

 

Program:  

1. Kontrola zápisnice z posledného výboru, kontrola plnenia uznesení (Doležal) 

2. Správa o vyúčtovaní 69.kongresu SSO vo Vysokých Tatrách (Doležal) 

3. Správa o príprave 70.kongresu SSO a 10.ČS kongresu v Bratislave (Tedla, Doležal) 

4. Správa o výsledku volieb do SSO (Doležal) 

5. Ustanovenie nového výboru SSO a prevzatie vedenia spoločnosti (Obtulovičová) 

6. Správy a pripomienky vedúcich sekcií SSO 

7. Rôzne 

 

1. Kontrola zápisnice z posledného zasadania výboru, kontrola plnenia uznesení 

(Doležal) 

 

- k Uzneseniu č.1/2023: Kongres mladých otorinolaryngológov bude organizovaný 

pod záštitou Kliniky ORL a chirurgie hlavy a krku UVN v Ružomberku.  

Termín kongresu mladých je 15.-16. máj 2026 – termín čaká na potvrdenie 

Výborom SSO. Uznesenie splnené 

 

- Doc.Doležal informoval výbor ohľadom spolupráce s fi.AlpenPharma 

a požadovanej protislužbe zo strany SSO vo forme odporučenia prípravku 

Coldisept. 

 

- Výbor diskutoval na tému postgraduálneho vzdelávania. Bolo konštatované, že na 

MZ je odporučanie na skrátenie praxe na koncovom pracovisku na 12 mesiacov. 

T.č. sa čaká na krok zo strany MZ.  

- Dr. Horvát-Hriseňková objasnila aktivitu Sekcie mladých ORL s podporou LOZ 

v médiách za účelom vyvinutia tlaku na MZ na skrátenie praxe na 12 mesiacov (viď 

vyššie), o ktorej ako povedala bol informovaný predseda SSO.  

 



- V tomto kontexte bol diskutovaný momentálne pozastavený Rezidentský program 

pre ORL. Výbor poveril doc. Tedlu na svojom zasadnutí z 20.9.2023 (Uznesenie č. 2 

z 9/2023) zistiť aktuálne možnosti opätovného obnovenia rezidentského 

programu v SR. Tedla komunikoval, že bolo jednanie s Prof. Jankechovou, štátnou 

tajomníčkou MZSR: návrat ORL do rezidentského programu bude zvažovaný 

v ďalšom slede, naterz ORL z rezidentského programu vypadlo. 

 

- Dr.Horvát-Hriseňková a doc. Tedla informovali o podpore pre mladých ORL lekárov 

na účasť na kongrese vo výške 100,- pre 10 lekárov do 35 rokov. Finančná podpora 

je podmienená aktívnou účasťou. 

 

- Doc.Tedla predložil návrh na ocenenie za najlepšiu prednášku a poster – čaká na 

upresnenie a schválenie výborom SSO. 

 

2. Doc.Doležal informoval o ziskovom 69. kongrese SSO v Hoteli Bellevue 20.-22.9.2023. 

Odovzdal vyúčtovanie. Kongres vygeneroval zisk 41 133,28,-  

 

3. Doc.Tedla, predseda nadchádzajúceho 70-teho  Československého kongresu 

informoval výbor o organizácii a programe kongresu. Kongres sa uskutoční 

v Bratislave. Výbor zobral na vedomie rámcový program bez vážnejších pripomienok.  

 

- Prof. Profant namietal k programu kongresu, že  Key note lecture je len z Head and 

Neck onkológie. Doporučil zaradiť aj inú ORL oblasť. 

- Diskutovalo sa ocenenie SSO, ktoré by mohlo byť na kongrese odovzdané 

jubilantom Doc.Chrobokovi a Prof.Plzákovi – stanovisko k oceneniu čaká na 

definitívne potvrdenie výborom SSO. 

 

4. Doc. Doležal informoval o výsledku volieb do SSO zo 14.2.2024. Členmi nového 

výboru sa stali v nasledovnom poradí: 

MUDr. Katarína Obtulovičová, PhD., Doc. MUDr. Miroslav Tedla, PhD, MUDr. Richard 

Kulich, MUDr. Igor Hriseňko, MUDr. Marián Sičák, PhD, MUDr. Zoltán Csendes, 

Doc.MUDr. Patrik Štefanička, PhD, Prof.MUDr.Milan Profant, CSc., MUDr.Marián 

Kováč. 

 

- MUDr.Katarína Obtulovičová, PhD. prijala funkciu Predsedu SSO. 

- Doc. MUDr.Tedla, PhD prijal funkciu Vedeckého sekretára  

- Bol ustanovený nový Výbor SSO v uvedenom zložení, všetci novozvolení členovia 

výboru prijali členstvo vo výbore SSO. 

- Na ďalších miestach sa umiestnili, a teda Revíznu komisiu tvoria:  Prof. MUDr.Juraj 

Kľačanský, CSc, MUDr.Iveta Csekesová a MUDr. Diana Horvát-Hriseňková.  

- MUDr. Diana-Horváth Hriseňková bola navrhnutá na funkciu predsedkyne revíznej 

komisie. Čaká na schválenie výborom SSO. 

 



5. Nová predsedkyňa Výboru SSO poďakovala odchádzajúcemu Výboru SSO za činnosť 

a prijala funkciu na nasledujúce volebné obdobie dňom 19.4.2024. 

- Navrhla novú funkciu pokladníka Výboru SSO – navrhnutý bol MUDr.Hriseňko, 

návrh bol výborom schválený 

 

- Diskutovaný bol presun sekretariátu SSO na pracovisko aktuálneho predsedu SSO, 

t.j. na Kliniku ORL a CHHK do Ružomberka. Návrh bol po diskusii schválený. 

Doc.Tedla navrhol preveriť benefity Asociačného menežmentu po vzore Českej 

spoločnosti pre ORL. Možnosti asociačného menežmentu preverí dr.Obtulovičová 

a bude informovať členov výboru (uznesenie 1). 

 

- Dr.Obtulovičová navrhla výboru pravidelne prizývať k zasadaniam výboru 

doc.Doležala vzhľadom k jeho skúsenostiam predchádzajúceho predsedu SSO. 

Výbor s návrhom súhlasil. Doc. Doležal bude prizývaný k pravidelným zasadnutiam 

výboru. 

 

- Navrhnuté boli 2 pravidelné ročné zasadnutia výboru SSO, a to prvé zasadnutie pri 

jarných atestáciách a druhé pri výročnom kongrese SSO (resp. Česko-slovenskom 

kongrese). Návrh bol prijatý. 

- Zápisnica z výboru SSO bude odoslaná na odsúhlasenie členom Výboru. 

- Bola vytvorená Whatsapp s názvom „Výbor SSO“ 

- Diskutovaná bola možnosť on-line mítingov cez Whatsapp VIDEOCALL 

 

Za ťažiskové oblasti na najbližšie obdobie boli definované:  

A. Postgraduálne vzdelávanie – špecializácia v ORL (konkrétne : 1.) obnova 

Rezidentského program pre ORL a 2.) Minimálny štandard pre špecializačný 

študijný program v špecializačnom odbore – pripomienkovanie? Je aktuálna 

verzia, ktorá je t.č. postúpená na schválenie na MZ definitívna? , 3.) priestor 

na pokračujúce vzdelávanie – fellowship? Prof. Profant upozornil, že takýto 

pojem v systém vzdelávania v SR nepozná   

- Diskutované bolo zaradenie USG krku do Minimálneho štandardu, konkrétne aká 

je možnosť absolvovania kurzov, aplikácia do praxe – riešenie vo vzťahu k 

poisťovniam, vybavenie, využívať dostupné české kurzy? Doc. Doležal informoval 

o liste na MZ, nevie však v akom štádiu to momentálne je.(Uznesenie 2- Doležal, 

Obtulovičová)  

- Diskutované boli rôzne požiadavky na atestačné práce na jednotlivých 

akreditovaných pracoviskách. Prof. Profant konštatoval, že na to výbor SSO nemá 

dosah, resp. je to v kompetencii akreditovaného pracoviska. 

- Publikácie atestačných prác – povinnosť ? Cesta k zvýšeniu počtu publikácií 

slovenských prác v našom časopise. Diskusia nebola ukončená a Výbor 

jednoznačné stanovisko nezaujal. 



 

B. Podpora vzdelávania 

- Podpora ďalšieho akademického vzdelávania – fakultné pracoviská 

- Motivácia k písaniu článkov, súťaž o najlepšiu publikáciu 

- Publikácie atestačných prác – povinnosť ? stanovisko výboru? 

- Oživenie Ocenení SSO za najlepšiu publikáciu, abstrakt, prednášku stanovisko 

výboru? 

- Dr.Obtulovičová prezentovala aktuálny systém podpory mladých lekárov v Českej 

ORL spoločnosti. Spolu s MUDr.Hriseňkom a MUDr. Horvát-Hriseňkovou vypracujú 

obdobný variant pre SSO po obdržaní ročnej finančnej uzávierky za rok 2023. 

Budeme hľadať „Partnerov pre vzdelávanie“ podľa vzoru ČR. 

 

C. Ambulantná sféra – bodovník. Bude ustanovená pracovná skupina 

z neštátnych ORL lekárov. Zodpovedný je MUDr.Csendes, ktorý bude výbor 

SSO informovať . T.č. na problematike pracuje MUDr.Lysinová, MUDr.Kováč 

a MUDr.Kulich. MUDr.Marián Kováč, člen výboru SSO z pozície vyjednávača 

odstupuje.  

 

D. OSN (program Optimalizácie siete nemocníc) – je tu ustanovená pracovná 

skupina (Sičák, Profant, Doležal, Hriseňko, Goljerová, Veme, Večeřa, Kováč, 

Sabo, Šuchaň, Straka, Pniak). Momentálne je kontaktnou pracovníčkou MZ 

referentka odboru kategorizácie ústavnej zdravotnej starostlivosti 

MUDr.Veronika Urdová. 

-Dr.Hriseňko upozornil na konkrétne nedostatky: z programu ORL vypadli 

krčné disekcie a cudzie telesá.  

- Doc. MUDr. Štefanička upozornil na blížiaci sa termín na pripomienkovanie 

OSN – koniec mája 2024. Výbor poveril pracovnú skupinu do termínu 

pripomienky zapracovať (zodpovedný Sičák, Štefanička). 

 

E. Financovanie SSO – kľúčové pre ďalší rozvoj spoločnosti. Konštatovala, že 

aktuálne bolo členské v SSO zvýšené na maximálnu prijateľnú sumu (89,-

ročne). Po nepriaznivom vzostupnom trende od r. 2017 došlo vďaka navýšeniu 

členského a pozitívnej bilancii ORL kongresu vo Vysokých Tatrách k aktuálnej 

stabilizácii finančného stavu. 

Potreba stabilných partnerov SSO a partnerov pre vzdelávanie. Bude vykonaný 

interný audit aktuálne existujúcich zmlúv s partnerskými firmami a nadviazaná 

spolupráca (Obtulovičová, Hriseňko, Tedla) 

 

Vypracovala: Obtulovičová, overili : Tedla, Hriseňko 

 

 


